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     Keby sme v duchovnej literatúre alebo u kazateľov hľadali podrobnejší výklad 

dnešnej state evanjelia, boli by sme prekvapení, že duchovní spisovatelia sa k týmto 

desiatim veršom nevyjadrujú, lebo tieto verše sú na pochopenie náročné. Preto sa venujú 

len myšlienke z nasledujúcich veršov o dobrom pastierovi. Obraz o dobrom pastierovi 

je ľahšie zrozumiteľný, ako dnešné evanjelium kde Pán Ježiš o sebe hovorí takto: „Ja 

som brána k ovciam.“ 

     Pokúsim sa v tomto zamyslení vysvetliť túto ťažkú stať. Dnes u nás už pomerne málo 

vidíme na stráňach pásť sa stáda oviec, ale v Palestíne v časoch Pána Ježiša ľudia dobre 

poznali stáda oviec a tiež aj košiare. Keď cestujem s pútnikmi z Jeruzalema do Jericha, 

tak máme možnosť vedľa modernej cesty vidieť košiare beduínov, ktorí majú 

najvzácnejší majetok a to svoje stáda oviec a kôz. V Ježišových časoch pastieri večer 

vháňali ovce do košiara a ráno ich vyvádzali na pašu. Večer si jeden z pastierov ľahol 

do dverí košiara, aby chránil ovce buď pred dravou zverou, alebo pred hadmi či 

škorpiónmi. Stalo sa niekedy, že takýto pastier prišiel o život, keď košiar napadla divá 

zver. Vždy ráno pastieri svojím hlasom volali na svoje ovce, ktoré keď počuli hlas 

svojho pastiera, ktorý poznali, tak ich pastier nemusel vyháňať palicou alebo násilím, 

lebo ovca pozná hlas pastiera a ide bezpečne za ním. Keby v noci tajne vošiel do košiara 

zlodej, za ním by žiadna ovca nešla, lebo vie, že to nie je jej pastier. Takto by zlodej 

musel ovce nasilu vyniesť alebo vyhnať z košiara. 

     A teraz uvažujme, že Pán Ježiš hovorí o sebe: „Ja som brána k ovciam.“ Čo to 

znamená? To znamená, že ak sa niekto chce dostať k ľuďom a chce, aby ho ľudia prijali, 

tak to musí k nim prísť bránou, ktorou je Pán Ježiš. Napríklad, ak chce veriaci otec alebo 

matka priviesť k viere svojho slabo veriaceho alebo neveriaceho syna alebo dcéru, tak 

to musí urobiť nenásilne, ale trpezlivou a láskavou bránou Pána Ježiša.  

     A teraz sa zamyslime nad tým, čo je to tá Ježišova brána. Pán Ježiš nám na viacerých 

miestach povedal o sebe, kto on je. Napríklad: „Učte sa odo mňa, lebo som tichý 

a pokorný srdcom.“ Na ďalšom miesta hovorí: „Bezo mňa nemôžete nič urobiť.“ Tiež: 

„Len kto zostáva vo mne a ja v ňom, prináša hojné ovocie.“ Z týchto jeho ďalších a 

iných slov vidíme, že Ježiš je pokora, tichosť, trpezlivosť dobrota a láska. Z uvedených 

jeho vlastností môžeme pochopiť, že jedine s nimi môžeme niekoho neveriaceho 

priviesť k Bohu. A toto je tá Ježišova brána. Teda, kto nevkročí s Ježišovou bránou 

k takýmto členom rodiny, tak môžem tvrdo povedať, že takýto otec alebo matka je pre 

svoje deti zlodejom, keď ich chce k Bohu priviesť násilne, vyhrážkami, bitkou, 

hrozbami a keď si myslí, že takouto výchovou koná správne. Ešte je horšie, ak rodič 

dáva svojim deťom zlý príklad. Pán Ježiš v dnešnom evanjeliu odkazuje takýmto 

rodičom, že ich deti nepôjdu za nimi, ale že od nich ujdú. 

     Vidíme, ako veľmi potrebujú rodiny a vôbec ľudia na prvom mieste lásku. Láska je 

preto bránou ku každému človeku. Ježiš je tá Láska, a tak je Ježiš bránou k ovciam. 

Pochopili sme to? 

     Poďakujme sa Pánu Ježišovi za poučenie z dnešného evanjelia, že je bránou k ľuďom 

a poprosme ho, aby nás posilnil k tomu, aby sme rešpektovali jeho poučenie 

a uskutočňovali ho v našich medziľudských vzťahoch. Zároveň vás, milí priatelia, 

prosím, najmä v dnešnú nedeľu Dobrého pastiera, o modlitby za nás kňazov a tiež aj za 

nové povolania do kňazského či rehoľného života.   
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


